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Redigeret af Bente og Finn Carpentier, Marcussens Bro 4. 



Lys i mørket 
 
Tirsdag den 8. december 2020 var der dikteret ”tom garage” i den store hal. 
Lysarmaturerne skulle udskiftes. Det var vist også tiltrængt, og lysfolkene var tidligt 
på færde. 

 
Opgaven var lagt i hænderne på el-installatør Martin Kjær fra Als, der sendte sine 
folk af sted i god tid. Da jeg kørte hjemmefra mellem klokken 08 og 08.30 var de for 
længst i gang. 
 

Det var i øvrigt en lidt sjov oplevelse at komme ned i garagen den morgen. Jeg var 
stået op  -  synes jeg selv  -  i god tid inden klokken 08, hvor arbejdet skulle begynde. 
Jeg var i garagen omkring klokken 07, og da var alle biler ude. Et særsyn at opleve 
garagen fuldstændig tom for biler. Min stod der helt alene og nærmest råbte mod 
mig: ”Kommer du ikke snart og redder mig ud af den her kattepine”. 
 
Det gjorde jeg, og så var den side af sagen bragt til en afslutning, men dermed var 
opgaven ikke tilendebragt. Det var jo først nu, man skulle i gang med armaturerne, 
og næste gang jeg kiggede ind, var man begyndt.  
 
Fra en hjemmefra medbragt lift kunne selv de fjerneste armaturer nås, og det gik 
godt. Fra lampe til lampe. Fra sted til sted  -  og ved normal arbejdstids afslutning 
var jobbet tilendebragt. 
 
Fungerer det så? 

 



Thja! Jo, det gør det  -  nu, men det gjorde det ikke den første dag. Jeg oplevede at 
komme hjem hen på eftermiddagen og kørte på normal vis ind i hallen. Lyset var 
tændt  -  og der var godt med lys  -  men pludselig slukkedes det alt sammen. Det var 
mærkeligt og noget, jeg ikke tidligere har oplevet. 
 
Per i nummer 12  kom ind i samme øjeblik og fægtede rundt med både arme og 
ben for at få lyset til at gentænde. Det lykkedes ikke. Også jeg prøvede, men også 
her uden resultat. Så kom Poul Krogh fra nummer 9. Han havde registreret, at noget 
var galt, og han begyndte at skrue og gøre ved. 
 
En spadseretur til modsatte ende af garagehallen fortalte, at det nok var føleren, 
der var i udu. Føleren på østvæggen fungerede nemlig, mens verstvæggens var 
uden resultat. 
 
Så var problemet lokaliseret, og så skulle det bare løses, og det blev gjort til fælles 
glæde og gavn. Og nu er det bare godt. 
 
Tak for det til alle involverede. 
 
--- 
Finn Carpentier 

 



Carl Anker Jensen in memoriam 
 
Onsdag den 9. December 2020 kunne vi i Hadsund Folkeblad læse, at Anker 
Jensen døde torsdag den 3. december og skulle bisættes torsdag den 10. 
december klokken 13.00 fra Hadsund kirke. 
 
Anker blev 91 år gammel på kanten af 92, født den 14. marts 1929.Han boede på 
Marcussens Bro i nummer 18. 
 
Ved bisættelsen i Hadsund kirke var et pænt udsnit af beboere fra Marcussens Bro 
til stede. Det var midt i adventstiden, hvad højtideligheden bar præg af. Salmerne 
var ”Blomstre som en rosengård”; ”Se, nu stiger solen” og til sidst ”Dejlig er jorden”. 
Som postludium blev spillet Kim Larsens ”Om lidt bli’r her stille”, der i den slags 
situationer altid vækker til eftertanke. 
 
Som bekendt er terningerne kastet. Spillet er spillet. Livet er levet. Vi får ikke en 
chance mere i dette liv og her på jorden, og det er den virkelighed, Kim Larsen 
rammer så fint. Derfor gør hans melodi noget ved os mennesker. Vi bliver 
tankefulde. 

 



Anker stammede fra egnen omkring Tjele som én ud af familiens fem børn. Som 
ung kom han til København, hvor han blev udlært inden for handel, som kommis, 
og det var den metier, der kom til at præge hele hans voksne liv. 
 
Handelsmand var han  -  navnlig indenfor bilbranchen og havde bl.a. sin egen 
bilauktion i Aalborg. 
 
Jeg lærte Anker at kende som et meget livsglad menneske med et gå-på-mod, som 
langt yngre mennesker kunne misunde ham.  
 
En væsentlig del af hans liv her på Broen foregik ude på fjorden, hvor han elskede 
at være. Fiskegrejet på plads og så af sted i den lille båd.  

 
Når man hørte om det 
eller oplevede det, så 
kunne det ikke være 

anderledes end at man 
tænkte:  Går det mon?  
 
Men Anker klarede sig 
fint trods sine mange 
år. Han var en ihærdig 

ålejæger, som der stod 
et sted, og det vedblev 
han at være. Tilmed 
vidste han meget om 
ålens mærkelige liv. 
 
I et interview her til 
Kanal Nyt for en del år 
siden kunne han 
således fortælle om 
ålens fantastiske rejse 
tilbage til Sargasso-
havet, hvor den i sin tid  
 

selv var kommet til verden. 
 
I den forbindelse kom Anker med en herlig oplysning set fra et ”hunkønssynspunkt”. 

”Hunnerne er de hurtigste” på turen, fortalte han. Mens hannerne bruger næsten 6 
måneder til turen, tager det ”kun” cirka 3½ måned for hunnerne. 
 
Men ikke alene ålefiskeriet havde Ankers interesse. Om foråret jagtede han gerne 
havørred, og helt fra sine unge år var Anker en ivrig jæger. Noget han vedblev at 
være, så længe han kunne. 
 

 

Anker endnu i sine velmagtsdage  
-  en dag på rensestedet på 
Marcussens Bro 



Dog den sidste tid var ikke den bedste for ham. Han var blevet gammel og begyndte 
så småt at falde af på den, og i ordets egentligste forstand faldt han  -  og desværre 
ned ad trappen. Det satte sig spor og mærker og prægede hans sidste tid. 
 
Han kom på sygehus og til sidst på plejehjem her i Hadsund. Hans tid var løbet ud 
og timeglasset tilsvarende tomt. 
 
Ære være Ankers minde. 
 
--- 
 
Finn Carpentier 

 



Husker I årets julekonkurrence??? 
 
Ja, lige om lidt er det også længe siden, men det er af mindre betydning. 
Konkurrencen løb over et par uger, og rigtig mange af beboerne på Marcussens 

Bro tog del i spøgen  -  så mange, at der ligefrem blev lavet en rundtur på Broen for 
at få afleveret gevinsterne. 
 
Der var 13 spørgsmål, og de heldige vindere havde hver især besvaret alle 13 
spørgsmål og havde alle 13 rigtige. 
 

 

Vildt 

overrasket 

og betuttet 

tog Hanne 

og Per imod 

gevinsten i 

årets store 

julekonkur-

rence 



Vinderne var:  Hanne og Per Nørmølle i nummer 5; Ruth og Poul Krogh i nummer 9 og 

Brita og Poul i nummer 11. 
 
Vi ønsker hjertelig tillykke med resultatet. Vi håber, juleøllen  -  som var årets store og 

overraskende gevinst  -  gjorde fyldest og smagte 

 
I den landsdækkende ugentlige tipskonkurrence er gevinsterne større end på 
Marcussens Bro, men det er et spørgsmål om de afleveres med samme glæde, 
entusiasme og varme ord. Overalt var modtagelsen hjertelig og blev hvert sted 
ledsaget af rosende ord for initiativet. 
 
Ja, på den måde er der noget at leve op til, men lad os nu se. Det tager vi til den 
tid. 
 
Lige nu vil vi bare lade tanken gå tilbage til årets mørkeste dage, hvor den sjove 
konkurrence var med til at kaste et lys over alt og alle om kap med alle de andre lys 

rundt på Broen.  
 
Nu er det sommeren, der står for, og her er der ikke brug for nogen konkurrence for 
at højne humøret. Her kan vi bare gå en tur op til fjorden og nyde luften, friheden 
og glæden ved at bo så dejligt, som vi gør her på Marcussens Bro. 
 

---- 
  Finn Carpentier 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Også Poul Krogh 

måbede, men tog 

med glæde imod 

sejrstrofæet 



 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Brita og Poul strålede om kap med den bortblevne sol over at have været blandt de 
heldige vindere i julekonkurrencen  -  og øllet skal de nok få bugt med, lovede de. 



Nye ansigter 
 
Endnu engang er der skiftet ud i beboerkredsen på Marcussens Bro. 
 
Hanne og Jørn Andersen Marcussens Bro nummer 7 flyttede fra os, mens det 
endnu var vinter. De kæmpede en brav kamp for at få en hverdag til at fungere trods 
Hannes handicap efter ulykken, men situationen var efterhånden blevet uholdbar 
for dem, mente de selv, og da der pludselig var mulighed for at flytte ind på 
Bernadottegården, slog de til. 
 
Jeg har efterfølgende besøgt dem og oplevet, at de befinder sig godt og har fundet 
en ny dagligdag.  
 
Det er ikke, som det var, men det er godt, og det er værd at glæde sig over. Vi 
ønsker jer alt muligt godt fremefter. 
 
I nummer 7 bor nu Anita Klitgaard Knudsen og Allan Lauritzen sammen med deres 
lille hund, Buller. 

 
Anita og Allan fortæller: 
 
Allan og jeg har været langt omkring for nu endelig at være tilbage i Hadsund. 
 

 
 



Jeg (Anita) flyttede til Spanien i 1989 med mine 2 børn efter en turbulent skilsmisse. Vi 
havde en god tid dernede  -  dog med hårdt arbejde som enlig mor. 
 
I 2000 vendte vi tilbage til Hadsund, da børnene var blevet voksne, og vi så større 
muligheder for dem i Danmark. 
 
Jeg (Anita) fik arbejde på Hotel Hadsund, og her mødte jeg Allan. Allan boede dengang i 
Kolding. 
 
På det tidspunkt, hvor vi mødtes, arbejdede han rundt om i landet med at mærke 
juletræer. Han boede på hotellet i en periode. 
 
Det var først efter, at han var taget tilbage til Kolding, at vi tog kontakt og begyndte at 
ses. 
 
Allan har ligesom jeg 2 børn, som begge bor i Aarhus med deres familier. Tilsammen har 
vi 9 snart 10 børnebørn. 
 
Mine børn bor begge i Hadsund, og jeg nyder at være tæt på mine børnebørn. 
 
Allan har altid spillet i forskellige Rock Bands. Musik er hans store passion. Måske han 
kan finde nogle i Hadsund, som deler denne interesse, og som han kan spille lidt med. 
 
Jeg vil gerne benytte lejligheden til at sige ”tak” for den rigtig fine modtagelse, vi har 
fået. Vi ser frem til mange gode år her på Marcussens Bro. 
 
Så vidt Anita og Allan.  
 
Herfra skal lyde et hjerteligt 
velkommen til jer. Vi glæder 
os til at lære jer nærmere at 
kende og håber, I må finde 

jer hjemme her og godt til 
rette. 
 
--- 
 
Finn Carpentier 

 
 
 
 
 
 
 

 

Og det er så Buller, der også bor på 

adressen Marcussens Bro nummer 7. 



Kanalrundfart på Marcussens Bro 
 
”Nu er det længe siden, men end det gemmes i mit sind”  -  at der skal ske noget med 
kanalområdet, og at det har været længe undervejs. 
 

Jeg har selv som medlem af bestyrelsen stået midt i processen, og det har ikke altid 
været lige let. Der er meget at tage hensyn til ikke mindst, at alle beboere skal være 
glade for den løsning, der vælges. 
 
Men først og sidst:  Hvad skal der gøres, og hvor meget? Hvor kostbart må det 
være  -  eller vil det blive? Hvornår kan vi komme i gang? 
 
Kanalområdet er i en vis forstand hjertet i Marcussens Bro. Centerlinjen, hvorom 
det hele samler sig, og derfor er hver eneste beboer på stedet optaget af hvad, hvor 
meget, hvornår og hvor kostbart. 
 
Der har indtil nu været forskellige forslag fremme, der strækker sig lige fra en 
almindelig vedligeholdende istandsættelse frem til en næsten luksuriøs fornyelse af 
det hele. Ingen diskussion om, at den luksuriøse løsning er at foretrække, men 
prisen her er måske for ”luksuriøs”, og så er der grund til at se på en anden løsning. 
 
En sådan findes også, og det bliver spændende at se et færdigt oplæg eller forslag, 
som beboerne kan tage stilling til og træffe beslutning om.  
 
Vi håber på nye terrasser, en ny gangbro rundt om og langs med selve kanalen. En 
reparation eller fornyelse af pieren bør vel også følge med.  
 
Lavet på den rigtige måde kan en løsning være både smuk og funktionel og gøre 
Marcussens Bro til det, som stedet altid har været, nemlig et godt sted at bo! 
 
Opgaven er stor og ikke spor taknemlig, og der 
er grund til at takke bestyrelsen for, at man 
stædigt kører videre frem mod en løsning.  
 
Helt ringe vil det ikke være, hvis ”kanalrund-

farten” kan slutte i nær fremtid. Hvis et projekt 
kan blive vedtaget og ført ud i livet gerne i løbet 
af efteråret 2021. Så kan vi glæde os til de nye 
forhold næste gang, det bliver forår. 
 
Held og lykke med det hele. 
 
--- 
 
Finn Carpentier 

 
 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

I vintersol eller i sommersol  -  Markussens bro er et smukt sted at bo! 
og det skulle det gerne blive ved med at være 

 



Coronanedlukning og genåbning 
 
Efterhånden er vi vist godt og grundig trætte af at høre om coronapandemien. Det 
forsvinder den bare ikke af, og just som man troede, at der var ved at være styr på 
det hele, så truer læsset atter med at vælte. Nye smitteudbrud. Nedlukning igen og 
igen. Skolelukning i Hobro. En udsat generalforsamling på Marcussens Bro. Ja, I 
kan selv fortsætte remsen. 
 
Vi er kede af det og trætte. Coronatrætte. 
 
Måske var det derfor, at det hele blev så euforisk, da vi tilbage i april  -  helt præcist 

tirsdag den 6. april  -  så småt kunne begynde at lukke landet op igen. Butikker 
genåbnede. Forsamlingsforbuddet blev lettet. Vi måtte pludselig se hinanden igen, 
og for de særligt trængende åbnede de før så stængede frisørsaloner.  
 
Det udviklede sig næsten til et kapitel helt for sig  -  også for os her i huset.  
 
Problemet var ikke og er ikke så stort for mig. Her styrer Bente saksen. Jeg er dog 
ikke betroet til at klippe hende, så hun måtte pænt stille sig op i køen og vente. 
Sammenlagt blev det for hende til en ventetid på næsten ½ år fra slutningen af 
oktober til midt i april. 
 
Det kunne ses  -  og det ikke bare på Bente. Efterhånden var det blevet et 
landsdækkende problem, der omfattede både mænd og kvinder: De viltre lokker. 
Det lange pandehår. Det lodne i nakken. 
 
Der var dog dem, hvem det klædte, men der var også dem, der virkelig kunne 
trænge, og løsningen lå ikke ubetinget i, at man selv forsøgte sig med saksen. ”Det 

bliver kun værre og værre”, som det stod et sted. Og med mangel på hårfarve 
dukkede tilmed grå striber op  -  uha! Uha! 
 
Nu er det et overstået kapitel og lad os håbe, vi ikke skal tilbage til det, der var, men 
coronapandemien er langt fra overstået vaccine og test til trods.  
 
Vi skal stadig passe på og være på vagt.  
 
Også her på egnen oplever vi tilbagefald og nye nedlukninger, og det er altså 
skræmmende, at smitten sådan ligger og lurer lige udenfor døren. 
  
På verdensplan er det værre endnu. Uhyggeligt, efter hvad vi hører, og med det in 
mente er det trods alt småting, at man ikke kunne blive klippet til tiden. 
 
--- 
Finn Carpentier 

 
 
 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 
 

Bente før og efter coronaklipningen 

 



 
Også i år falder Sankt Hans Aften den 23. juni, og også i år vil vi fejre aftenen 
sammen forhåbentlig med lune vinde omkring os og i tørvejr. 
 
Vi mødes ved fælleshuset, hvor den store grill er tændt, og bålet gjort klar  -  måske 
endda med en lille heks i toppen. 
 
Vi spiser og hygger os sammen, synger måske en af vore skønne sommersange  -  

midsommervisen kunne være et forslag og så den nyskrevne Bro-Vise og sangen om 

Mariager Fjord  -  og sammen vil vi glæde os over de lyse nætter og den tilstundende 
sommer. 
 
Til midsommeraftenens fællesspisning medbringer man selv kød, salat og andet 
tilbehør efter eget behov og ønske. Drikkevarer kan købes på stedet til sædvanlige 
billige priser. 
 
Der bliver købt bananer til grillen. 
 

På et passende tidspunkt vil der sikkert blive holdt båltale 
 
--- 
Finn Carpentier 

 

 



 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

Af hensyn til borddækning er der tilmelding til  
Ninna Mathiesen i nummer 10 eller til  

Inge Leth i nummer 6  
senest den 21. juni 2021 



Fællessang 
 
I sidste nummer af Kanal Nyt spurgte vi, om det ikke kunne være en god idé, at vi 
fik vores egen ”slagsang” her på Broen. En sang egnet til det fællesskab, som er 
her, og som passer til stedet og miljøet. 
 
Heldigvis var der et par stykker, der fandt, at det var en rigtig fin idé. Poul Krogh i 
nummer 9 foreslog således sangen om Mariager Fjord, som kendes fra anden 
sammenhæng, og som alle vist er glade for. 
 
I hvert fald en flot og brugbar sang. 
 
Men den kom ikke til at stå alene, for Brita Guldberg Rosendal i nummer 11 valgte 
at skrive en helt ny sang. Den er trykt her forhåbentlig til glæde for jer alle.  
 
I hvert fald er det et flot arbejde med smukke ord, der fanger den ånd og det miljø, 
som vi oplever her på Broen. 
 
Det betyder faktisk, at vi nu har to brugbare sange, som kan afsynges ved passende 
lejligheder  -  og husk, at fællessang skaber sammenhæng. Sangen binder 
sammen, og det er ikke det ringeste, der kan ske. 
 
Tak til dig Poul Krogh og tak til dig Brita Guldberg Rosendal. 
 
--- 
 
Finn Carpentier 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  



Sangen om Mariager Fjord 
 
Melodi: Hvor smiler fagert den danske kyst / Oluf Ring    

Tekst: Bjarne Kau 

 
 
 
 

1 
Hvor snor sig sindigt den blanke fjord 
hvor den sig smyger dybt ind i landet  
og gi’r hver fjordbo som hos dig bor  
et pust af storhed og liv fra vandet  
en lyst til tanke og ædel dåd  
men stundom også til smil og gråd. 

 
2 
Du ligger kranset af bøgeskov  
af lyngklædt bakke og flade enge  
du hviler sikkert som om du sov  
fordi du ved, du skal hvile længe  
du spejler skønhed og fredfyldt ro  
du giver tryghed og sikkert bo.  

 
3 
For travle folk midt i dagens jag  
er du en vogter af stræbets renhed  
du har ej tanke for splid og nag  
hos dig er storhed og skønhed enhed  
vi holder af dig vor skønne fjord  
den korte tid, hvor vi hos dig bor.   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

 



Broen 

Melodi: I en kælder sort som kul 

Tekst: Brita Guldberg Rosendal. 

 
1 
Broen er et herligt sted, her er rart at være. 
Hjælpsomhed og mange smil, dejlig atmosfære. 
Empati er kendetegn, 
smuk i både sol og regn. 
Selv i mørke tider 
fjorden frejdigt glider. 
 
2 
Hvis din dag er trist og grå, så gå tur på broen. 
Stille flyder fjordens vand, du fornemmer roen. 
Hejren dykker efter fisk. 
Ringe dannes malerisk. 
Solens stråler glitrer, 
pieren sagte sitrer. 
 
3 
Andeflokken glider stolt på kanalens strømme. 
Mon de ikke også har hemmelige drømme. 
Ællingerne vises frem. 
Mon der står en dør på klem. 
Mærk humøret stige 
her i vores rige. 

 
4 
Morgenrødens gyldne skær sig i fjorden spejler. 
Bølgeskvulp og vindens kys nyder hver en sejler. 
Rejselyst og fiskeri 
Udeliv det kan vi li. 
Fangst af ål i rusen, 
Bølgeskvulpets brusen. 
 
5 
Fællesskab og sammenhold, gode arbejdsdage. 
Herligt i oktober når, vi skal ålen smage. 
Julen truttes lystigt ind 
vimplen vajer blidt i vind. 
Broens åbne charme 
gi’r os hjertevarme. 
 
 
 

 



 

Rotteræs  -  eller??? 
 

Ja, man kan gætte, men en dag var der et stort hul i græsplænen ved fiskepladsen. 
Så stort, at det ikke bare kunne repareres med god vilje, håndkraft en skovl eller en 
spade.  
 
Der måtte maskiner til. 
 
Atter engang var der bud til Entreprenørgården for at få løst opgaven. To maskiner 
var i gang. Hullet blev gravet op, jord blev fyldt i og det hele blev planeret. 
 
Efterfølgende  -  som det ses på forsiden af bladet  -  var Preben i gang med at gøre 
planeringen færdig og så græs på stedet. 
 
Med forårets og sommerens komme vil alle spor efter dåden være skjult under det 
smukke grønne græs. Lidt arbejde. Stor effekt  -  og så er risikoen for at falde i hullet 
vel elimineret, for en tid. 
 
Tak for det. 
 
Tilbage står nu spørgsmålet:  hvem har lavet hullet? Er det rotter? Eller er det bare 
for at drille? 
 

--- 
Finn Carpentier 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



En fælles dag på Marcussens Bro 
 
Det er næsten utroligt, men også denne gang lykkedes det at gøre den fælles 
arbejdsdag torsdag 20. maj 2021 til en god oplevelse samtidig med, at der blev gjort 
en masse nyttige ting både i småtingsafdelingen og af det store. 
 
Selve forberedelsen var som sædvanligt lagt i hænderne på Evan, der sørgede for 
program, morgenkaffe, pause-øl og frokost. Det behøver ikke være nogen 
hemmelighed:  man lever godt på vej igennem sådan en arbejdsdag, og hvor har vi dog 

fortjent det!  
 
Dagens opgaver var ikke bare mange, de var også mangfoldige.  
 
Mere vigtig, end man umiddelbart tænker, var det at få gjort ordentlig rent i 
fælleshuset. Det trængte, hørte jeg fra et par af de engagerede  -  nok ikke fordi, 
folk ikke gør rent efter brug, men fordi det er så længe siden, huset har været i brug 
på grund af covid19.  
 
Nu er det gjort rent, og der er tilmed sat nye batterier i de eldrevne ure, sådan at 
man også kan følge med tiden, når man er i huset. 

 

Fornemmer man lidt 

betænkelige miner hos hårfagre 

Bjarne på vej ind i arbejdsdagen  

-  mon det nu også går? 



 
Selv var jeg med til at finde robot-plæneklipperen frem og gøre klar til en ny sæson. 
Det ene hjul drejede ikke rundt. Det gør det nu.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vi  -  det vil sige Thorkild og jeg  -  pillede simpelthen hjulene af og forsynede de 
bevægelige dele med noget konsistenslignende fedt, som skulle få det hele til at 
dreje både lifligt og livligt.  
 
Derpå kom knivene af og blev slebet, skruerne blev smurt, og det hele blev samlet 
igen. Nu skal der bare trykkes start. 
 
Hvornår det sker, vil tiden vise. Det er ikke absolut nødvendigt nu, for Per Nørmølle 
slog græsplænen med den gamle håndskubber. Andre rev det afklippede græs 
sammen og fjernede det, så nu ser det rigtig godt ud.  
 
Ruth fra nummer 9 havde taget opgaven på sig at kante hele stykket med græs, så 
det kan se trimmet ud, og det gør det. 
 

 

En lille del med så stor en betydning  -  robotplæneklipperens ene hjul, der var  

låst fuldstændig fast. 



Bjarne sørgede for, at bro og bord med bænke fik en omgang algefjerner, mens 
Poul Krogh tog den store opgave på sig at reparere trapper og gangbro rundt ved 
kanalen. 

 

En slidsom 

fornøjelse, men nu 

må Robert også 

snart tage over. 



 
Små og store opgaver, og hvor ser det godt ud, når opgaverne er løst, og når vi 
trækker på fælles hammel, så er opgaverne ikke større, end de kan overkommes.  
 
Sjovt har det været, spændende og værd at tage del i  -  og så er det jo også en del 
af idyllen ved at bo på Marcussens Bro. 
 
Og så glemmer jeg helt at kommentere vejret. Det var egentlig fint vejr, tørt og let 
sol med småskyer  -  men hvor var det dog koldt. Der blæste en kold vind, og 
temperaturen holdt sig pænt under 15 grader. Vi er sidst i maj måned, og synes 
ærligt talt, at vi kunne forvente noget bedre. 
 
Det kan vi ikke ændre på, derfor:  Tak til jer alle for fællesskab og indsats  -  og tak til 

Evan for kaffe, ostemad og smørrebrød. 
 
--- 
 
Finn Carpentier 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Man skal vogte sig for løbske plæneklippere  -  godt at Per har fat i vandslangen, så 

”maskinen” kan blive kølet ned, hvis den bliver for selvrådig! 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Lad os mødes i Fælleshuset efter Corona 

 

To skønne kvinder i kamp mod ukrudt og et genstridigt rodnet. Kampen var hård, men  

den gav et tilfredsstillende resultat! 

 



 
På arbejdsdagen var vi nogle stykker på det ”indvendige rengøringshold”, der 
bemærkede, hvordan støvet havde lagt sig under Coronaens nedlukning. Det blev 
der gjort noget ved. Der blev simpelthen brugt knofedt og Ajax og  gjort grundigt 
rent.  
 
Vi må være optimistiske og tro på, at vi nu efter 1½ års isolation, kan få mættet den 
sociale sult, vi går rundt med inden i os, efter samvær med andre. Vi har jo set alt 
for lidt til hinanden på tværs over kanalen og er gået i en bue om hinanden på vores 
egne sider for at undgå at bringe smitten videre.  
 
Lad os tro på, at støvet ikke får lov til at lægge sig igen, for egentlig kunne vi sagtens 
bruge vores dejlige og veludstyrede fælleshus til meget mere til alles bedste. 
 
I mange bofællesskaber  -  fx i ”Landsbyen” på Jernbanegade  -  mangler beboerne et 
sted at kunne samles og styrke fællesskabet og kendskabet til hinanden, og jeg 
kender flere, der er godt misundelige over, at vi her på Marcussens Bro har et 
sådant sted. 
  
Under rengøringsarbejdet blev der også tid til god snak fx mellem Brita, Hanne 
Nørmølle, Lilly og mig, da vi tilfældigt stod og kiggede en tur ned ad ”Memory Lane” 
i form af nogle numre af ”Kanalnyt” fra 2010. 
 
Hanne Nørmølle fortalte, at man tidligere var mødtes til forskellige aktiviteter. Det 
kunne være forskellige spil, forskelligt håndarbejde og andet. På skift havde man 
så tilbudt at bage en kage til kaffen.  
 
Vi syntes, at det var noget, der var værd at tage op igen, og Brita var hurtig til at 
tage et initiativ.  
 
I december vil hun 
indkalde til ”hygge-

komsammen” for 
alle, såvel mænd som 

kvinder,  og bage en 
dejlig julekage.  
 
--- 
 
Bente Carpentier 

 

 
 
 
 
 
 

 

Spændende, hvad  

de finder på de  

gæve kvinder! 



Generalforsamlingen 2021 
 
I lighed med situationen sidste år måtte foreningens generalforsamling også i år 
udsættes på grund af coronapandemien. Oprindelig skulle den have været afholdt 
fredag den 23. april klokken 16.30.  
 
Det kunne ikke lade sig gøre. I stedet blev generalforsamlingen afviklet fredag den 
21. maj klokken 15.00. 
 
Referat fra generalforsamlingen hører ikke hjemme i et offentlig blad, som Kanal 
Nyt jo er, så derfor må I kigge andre steder, hvis I vil se referatet. Blandt andet ligger 
det på foreningens hjemmeside på adressen www.marcussensbro.dk.  
 
Med login på siden får man adgang til det, man søger. Har man glemt sit login må 
man spørge sig for. 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Generalforsamlingen er ved at være klar til start. 

http://www.marcussensbro.dk/


I år var generalforsamlingen i udpræget grad præget af orientering om den nu 
overståede låneomlægning med følgende ”ny” økonomi for boligforeningen.  
 
Endvidere fyldte debatten om renovering af kanalområdet, hvor en del af træværket 
er ved at være nedslidt og trænger til fornyelse, en stor del af tiden på general-
forsamlingen. 
 
Fra debatten og orienteringen kan kort nævnes, at det er planen at sætte et projekt 
til udbedring af de eksisterende forhold i gang sidst på sommeren med afslutning 
hen på efteråret. Projektet vil bl.a. omfatte etablering af nye terrasser ved alle huse 
med ny ”betonvæg” mod kanalens vand. 
 

 

Kort før generalforsamlingens begyndelse. Bagest ses foreningens regnskabsfører og administrator 

fra revisionsfirmaet Kvist & Jensen Peder Østergaard. Ved siden af ham sidder foreningens 

formand Hanne Toft. I forgrunden ses den ene af foreningens interne revisorer Lennart Hansen, 

mens Bente Carpentier sidder med nakken til. 



For at bevare områdets unikke maritime outlook vil betonvæggene blive beklædt 
med træ eller et trælignende produkt. 
 
Der bliver fremlagt detaljer om projektet på den ekstraordinære generalforsamling, 
som skal afvikles fredag den 28. maj 2021. 
 
Det bliver rigtig spændende. 
 

 
På generalforsamlingen blev der  -  som det sig hør og bør  -  valgt ny bestyrelse. Som 
det var tilfældet med den gamle bestyrelse, består også den nye af 5 medlemmer.  
 
Efter generalforsamlingen konstituerede bestyrelsen sig og fordelte posterne på 
denne måde: 
 
 
 
 

 

Den tidligere afgåede formand Thorkild Nørfelt Løkke aflægger bestyrelsens beretning fra året, 

der gik. De fremmødte kvitterede for beretningen med akklamation. 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Herfra ønskes god arbejdslyst med det store arbejde, der står for og ”tak” til jer i 
den gamle bestyrelse for det kæmpestore arbejde, der er udført hertil. 
 
Tak skal I have. 
 
--- 
 
Bente og Finn Carpentier 

 

Bestyrelsen Marcussens Bro 2021-2022.  
Fra venstre ses:  Preben Lykke Sørensen; Knud Erik Thomsen; Ole Nielsen; Anders Enevoldsen og 
Hanne Toft 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

KANAL-NYT nr. 16 2021 er nu færdigt. Vi håber, bladet må være jer til glæde. 
 
Som aftalt bliver bladet ”omdelt” digitalt og vil være tilgængelig på hjemmesiden 
på adressen http://www.marcussensbro.dk/  
 
Næste nummer af KANAL-NYT udkommer efter planen i december måned 2021.  
Input modtages meget gerne. Deadline er mandag den 1. november 2021. 

 
                           Glædelig sommer til jer alle  -  og tak for denne gang 
 

                        Bente og Finn 
 

 

http://www.marcussensbro.dk/

